
Nieuw Amsterdam. Het is eigenlijk
een schande als de burger niet
gewoon via internet toegang daartoe
kan krijgen.

Het project Geheugen van
Nederland is gebaseerd op het
Amerikaanse project waarin 80
collecties van het Library of
Congress in Washington en andere
zijn ontsloten. Wij leren daarvan,
maar doen het wel op onze eigen
Nederlandse wijze. Voor dat project
is over een periode van drie jaar
inmiddels 15 mln. beschikbaar,
waarmee deskundigheid en
infrastructuur kan worden opge-
bouwd en een tiental collecties zal
worden gedigitaliseerd.

Wij zijn nu een aantal jaren aan de
slag met een belangrijk programma
dat Metamorfose heet. Dit ging
eigenlijk om het conserveren van
papier, in verband met de verzuring
en dergelijke. Gek genoeg is het voor
heel vroege stukken niet nodig.
Eeuwen terug was het allemaal
perkament, wat heel goed te
bewaren is. Na het perkamenttijdperk
werd het papier sneller onderhevig
aan verzuring. In het kader van dit
programma is een flink aantal
erfgoedcollecties gedigitaliseerd.

Het staat dus goed op de agenda.
Ook in het kader van de dingen die ik
maandag met de Kamer besproken
heb in verband met de ambitie, niet
alleen voor dit jaar, maar voor een
zes-, zevenjarige periode, zal de
nodige aandacht besteed worden
aan e-culture. Ik weet zeker dat ik
ook namens de minister en de
staatssecretaris spreek, als ik zeg dat
de raakvlakken met het onderwijs
nadrukkelijk aandacht zullen krijgen.

Mevrouw Barth (PvdA): Voorzitter! Ik
zal niet verder ingaan op gigaport,
hoewel ik licht verbijsterd was door
het schriftelijke antwoord. Ik ben er
echter benieuwd naar hoe de
staatssecretaris dit in kennisnet zal
inbedden. Hij somt een aantal
initiatieven op, maar hoe brengt hij
de synergie op gang? Is hij bereid
om hiermee heel actief met de
publieke omroep aan de slag te
gaan? Wij hebben gekozen voor een
hoge bandbreedte van kennisnet,
zodat ook bewegende beelden naar
de scholen getransporteerd kunnen
worden.

Staatssecretaris Van der Ploeg: We
zijn nu al bezig met het NAA, het
audiovisuele archief dat ook in de
Europese context een zeer bewonde-

renswaardige collectie heeft van
geluids- en beeldmateriaal. Om dat
op een net beschikbaar te maken en
daarbij de nodige links in een
toegankelijke vorm te maken, is
kennisnet nodig. Dat is van groot
belang en ook leuk voor werkstukken
op school, niet alleen in het kader
van de CKV-vakken maar ook breder.
Voor het vak maatschappijleer
krijgen de leerlingen op deze manier
de politieke debatten in het verleden
snel beschikbaar. In de tweede plaats
wordt daar ook wat betreft de
educatieve kanten van de publieke
omroep het nodige aan gedaan. Ik
heb de publieke omroep de laatste
jaren flink gestimuleerd. Geleidelijk-
aan wordt in Hilversum steeds meer
aan omroep en internet gewerkt. Het
bijzondere daarvan is, dat daarmee
interactiviteit en meer maatwerk
mogelijk worden en dat biedt juist
heel veel kansen op het gebied van
onderwijs. Ik denk, dat wij daar de
komende tijd steeds meer van gaan
horen.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De voorzitter: Hiermee zijn wij
gekomen aan het einde van de
eerste termijn van de kant van de
regering. Wij zijn dus toe aan de
tweede termijn van de kant van de
Kamer. Daartoe is het woord aan
mevrouw Ross, en wel morgenoch-
tend om kwart over tien.

Sluiting 23.55 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Nieuwe algemene regels over de
aanleg, het beheer, de toegankelijk-
heid en het gebruik van spoorwegen
alsmede over het verkeer over
spoorwegen (Spoorwegwet) (27482).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. zes brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling dat zij
in haar vergadering van 14 novem-
ber 2000 de haar door de Tweede
Kamer toegezonden voorstellen van

wet, gedrukt onder de nummers
27400-II, 27266, 27160, 26961, 26884
en 26877, heeft aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Buitenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van het verslag van
de Algemene Raad d.d. 9 oktober
2000 (21501-02, nr. 356);
een, inzake toetreding van Azerbeidz-
jan en Armenië tot de Raad van
Europa (25668, nr. 14);

een, van de ministers van
Economische Zaken, voor Grote
Steden- en Integratiebeleid en van
Justitie en de staatssecretarissen van
Verkeer en Waterstaat, van Onder-
wijs, Cultuur en Wetenschappen en
van Financiën, inzake de eerste
voortgangsrapportage over de nota
’’De Digitale Delta’’ (26643, nr. 14);

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over het persoonsgebonden budget
(25657, nr. 17).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Buitenlandse Zaken, te weten:
een, inzake onderzoek naar het
functioneren van de consulaire keten;
een, inzake het rapport EU-missie
Molukken;

een, van de minister voor
Ontwikkelingssamenwerking, inzake
de Utstein-brief aan IMF managing
director over Poverty reduction and
growth facility;

een, van de staatssecretaris van
Justitie, inzake het Vreemdelingen-
besluit;

een, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, ten geleide van het rapport
Ambtelijke commissie toezicht;

twee, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, inzake werkdruk onderwijs;
een, inzake vervanging via uitzend-
bureaus;

een, van de staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van de Bouwprognoses
200-2005;

twee, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, te weten:
een, inzake werkgroepen in het kader
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van het akkoord met de vervoers- en
verladerssector;
een, inzake convenant VNO-NCW
inzake doorstroming A4-corridor;

twee, van de staatssecretaris van
Verkeer en Waterstaat, te weten:
een, ten geleide van het verslag van
het bestuurlijk overleg Maaswerken
van 30 maart 2000;
een, inzake buitenlandse waterinzet/
partners voor water;

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
inzake de situatie van het bedrijf van
de heer Roozegaarde te Zelhem;

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij
en de staatssecretaris en de minister
van Onderwijs, Cultuur en Weten-
schappen, inzake de Onderwijsraad;

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, inzake werving buitenlandse
verpleegkundigen;
een, ten geleide van het jaarverslag
CTU 1999;

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
inzake uitstel kabinetsreactie
RMO-advies Alert op vrijwilligers.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

5. de volgende brieven:
een, van de Raad voor het

openbaar bestuur, inzake advies
reorganisatie rechterlijke macht;

een, van ir. M.A.W.T. Warmerdam,
inzake aanleg A24-A67 en BAB61 op
de juiste plaats;

een, van M. Kuiper-Zuidem, inzake
persoonlijke omstandigheden;

een, van de SVL, over het wets-
voorstel toetsing levensbeëindiging.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies;

6. de volgende brieven:
een, van ir. A.E. Klaij, inzake

tegoeden aan de Indische gemeen-
schap;

een, van J. Wirht, over de ethiek in
de politiek;

een, van J. Lozie, over het beleid
van de Europese Centrale Bank;

een, van A. Bos, over onder
andere het wetsvoorstel Aanpas-
singswet Wet inkomstenbelasting
2001;

een, van de stichting ’’Het Fries
Landschap’’, inzake overwinterende
ganzen;

een, van F.A. van der Oest, inzake
openbare slachthuizen.

Deze brieven e.a. liggen op de griffie
ter inzage.
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